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Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i budzet,
75. sjednice odrzane 25. jula 2025, godine, podnosi

sa
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0 razmatranju PREDLOGAZAKONA 0 KREDITNO-GARANTNOM FONDU CRNE GORE

Odbor se, kroz uvodno iziaganje predstavnice predlagaca zakona, upoznao da je osnovni razlog za
predlaganje zakona o Kreditno-garantnom fondu Cme Gore, a koji ce se po prvi put primjenjivati u finansijskom
sitsemu drzave, da se malim i srednjim preduzecima, preduzetnicima i fizickim licima koja obavijaju privrednu
djelatnost povecanje pristupa finansijama, a u cilju unapredenja privrednog razvoja Cme Gore. Saopsteno je da je
namjena Kreditno-garantnog fonda da se nosi sa izazovima sa kojima se ovi subjekti suocavaju u poslovanju kroz
pruzanje djelimicnih garancija za kredite koje odobravaju komercijalne banke, cime se povecava kreditni plasman
banka uz manjeni irzik kreditirana i aktivira poslovna sposobnost subjekata koji su bill rizicna grupa zbog izostanka

kolaterala. Zatim, da je posebnu uiogu u osnoivanju Fonda imala Evropska banka za obnovu i razvoj koja je pruzila

tehnicku podrsku u izradi zakonskog rjesenja cime su uzete najbolje prakse, nacionalna regulative i specificnosti
poslovnog i finansijskog sektora drzave.

Na Odboru je, prema navodima predstavnice predlagaca, konstatovano da ce se primjenom ovih rjesenja
odobravati krediti koji se ne bi mogli odobriti bez usiuga Fonda, da je poseban fokus stavijen na nezavisnost Fonda

koji ce odobravati garancije preko sopstvenog upravijackog infoimacionog sistema povezanog sa komerdjalnim
bankama, kao i da ce se garancije izdavati u iznosu do 50% neotplacene glavnice i u posebnim ekonomskih
situacijama do 80%, a ukupan garantovani iznos ne moze preci 2,5% kapitala Fonda niti iznos od 250.000 eura
pojedinacnog korisnika.

Tokom krace rasprave, poslanici su pozitivno ocijenili namjeru predlozenog zakona i iskazali zadovoljstvo
sto se ideja o kreditno-garantnom fondu, koja je postojala jos davno, konacno sada realizuje. Pojedini poslanici su

iskazali misljenje da ovaj Fond treba posmatrati kao novi, dodatni, mehanizam koji bi trebalo povezati sa buducim

osnivanjem drzavnog stambenog fonda, a u cilju rjesavanja stambenih problema gradana koja se ticu dostupnosti
kreditnih sredstava u te svrhe.

U odnosu na pojedina zakonska rjesenja zatrazeno je dodatno pojasnjenje, posebno u clanu 2 u dijelu koji
se odnosi na nadleznost CBCG da izdaje dozvole kreditnim institudjama, pa ih je interesovalo da li ima izazova u

pogledu Zakona o Razvojnoj band Cme Gore, odnosno, da se namece pitanje da ii je jednom sistemu potrebna
drzavna razvojna banka i drzavni kreditno-garantni fond.

U vezi sa odredbama clana 21, koje se odnose na clanove Upravnog odbora Fonda, predlozeno je,
osnovu ranijih iskustava, da se povecaju godine radnog iskustva koje clanovi treba da posjeduju - sa pet na deset

godina; i da se dodatno razmisli o preciznijem definisanju usiova za nezavisne clanove Upravnog odbora, u clanu
22, kako bi se u praksi izbjeglo potendjaino preklapanje oblasti.

Odbor je, nakon izjasnjavanja, sa osam glasova ,za“ i jednim gtasom ,uzdrzan“ odiucio da predlozi
Skupstini da usvoji Predlog zakona o Kreditno-garantnom fondu Cme Gore.
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Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Mirsad Nurkovic.
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